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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 53 

 
Datum:  28.05.2024 

 

Přítomní:   

prezenčně:  Hasík, Hledík, Rykalová, Slaný, Weiss 

online:  Foltisová, Kamrádová, Kania, Klepek, Kolaříková, Matejko-Peterka, Stavárek, Tvrdoň 

 

Omluveni: Gondková, Gongol, Hradilová, Janků, Kočan 

 

Hosté: Cienciala, Šimečková, Urbanec 

 

Zahájení 

 

1. Úvodní slovo a zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss přivítala členy Rady pro vnitřní hodnocení 

Slezské univerzity v Opavě a následně konstatovala, že je přítomno 13 z 18 členů a Rada pro vnitřní hodnocení 

Slezské univerzity v Opavě je usnášeníschopná.  

Poté seznámila přítomné s programem zasedání a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho změnu či doplnění,  

přičemž žádné návrhy nebyly vzneseny. 

Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 

 

Průběh jednání 

 

1. Žádosti o akreditace  

Projednávané žádosti 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace akademického bakalářského SP Němčina v prezenční formě 

studia 

- žádost předkládá FPF 

Doc. Hasík, jako člen pracovní skupiny, informoval o celkovém hodnocení daného SP. Pracovní skupina 

neshledala u akreditačního spisu žádné závažné nedostatky, akreditační spis je zpracován v požadovaném obsahu 

a rozsahu. Jediná výhrada k publikaci doc. Kotůlkové (Montessori vzdělání je pro každé dítě, ale ne pro každého 

rodiče. In: Rodina a škola, 2/2021), která zřejmě nesouvisí s vyučovanými předměty ani se studijním programem, 

a v takovém případě by bylo vhodnější uvést i publikační činnost související se studijním programem, byť by byla 

starší než 5 let.   

Dr. Urbanec, jako garant daného SP, poděkoval za pozitivní hodnocení akreditačního spisu. K záležitosti  

doc. Kotůlkové vysvětlil, že s ohledem na poloviční úvazek na ústavu a skutečnost, že se realizuje částečně mino 

univerzitu, je její publikační činnost zaměřena do jiné oblasti. Následně souhlasil s doporučením doplnit publikační 

činnost související s SP, i když je starší než 5 let, ale dokazuje kompetence a odbornost doc. Kotůlkové. 

  

Diskuse 

Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem předložit žádost o prodloužení 

platnosti akreditace akademického bakalářského SP Němčina v prezenční formě studia na Národní akreditační 

úřad. 
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PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Zpráva o hodnocení akademického bakalářského SP Němčina v prezenční formě studia  

 

Doc. Weiss zařadila v programu jednání k žádosti o prodloužení platnosti akreditace akademického bakalářského 

SP Němčina v prezenční formě studia s ohledem na přítomnost garanta SP. 

- zprávu (hodnocení) předkládá pracovní skupina ve složení doc. Tvrdoň (zpravodaj), doc. Kočan 

 

Doc. Tvrdoň, jako zpravodaj pracovní skupiny, sdělil výsledky hodnocení daného SP, přičemž bylo shledáno,  

že SP je organizován, zajišťován a garantem řízen na velmi dobré úrovni. Z pohledu členů pracovní komise lze 

vzhledem k předložené sebehodnotící zprávě považovat SP za perspektivní. S ohledem na akceptaci kontrolní 

zprávy ze strany Národního akreditačního úřadu došlo ke zlepšení personálního zabezpečení SP. Publikační 

činnost akademických pracovníků podílejících se na realizaci SP je uspokojivá, pracovní skupina shledává posun 

v publikační činnosti garanta SP, kterému se podařilo publikovat celkem 4 výstupy v periodikách kategorie Jsc.  

U některých pracovníků však chybí výstupy v posledních dvou letech či ve vědeckých časopisech evidovaných  

ve světově uznávaných databázích. Co se týče projektové činnosti, pracovní skupina hodnotí pozitivně snahu 

pracoviště podávat externí granty, byť se zatím žádný nepodařilo získat. Z toho důvodu je velmi důležitá interní 

grantová činnost v rámci projektů SGS, na kterých se významně podílí sám garant SP. Pracovní skupina pozitivně 

hodnotí také zapojení do dvou BIP projektů, což je v souladu se současným směřováním evropských univerzit  

a sdílení zkušeností mezi pracovníky a studenty. Co se týče zpětné vazby od studentů, tak je zřejmé, že se u nízkého 

počtu respondentů (studentů) vyhodnocuje obtížně, proto pracovní skupina navrhuje použít pro zpětnou vazbu 

např. řízené rozhovory se studenty. 

Doc. Rykalová poděkovala pracovní skupině za pozitivní hodnocení SP. 

 

Diskuse 

Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení akademického bakalářského 

SP Němčina v prezenční formě studia. 

 

PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Moderní informatika, specializace: 

Informační a komunikační technologie v prezenční a kombinované formě studia 

 

- žádost předkládá FPF 

Doc. Slaný, jako člen pracovní skupiny, informoval o celkovém hodnocení daného SP. Pracovní skupina 

neshledala u akreditačního spisu žádné závažné nedostatky, akreditační spis je zpracován v požadovaném obsahu 

a rozsahu, pouze nutné odstranit malé formální nedostatky. Jedná se o prodloužení fungujícího SP,  

který je již 5 let realizován, doporučení zprávy o hodnocení daného SP, která byly zpracována doc. Klepkem  

a Ing. Foltisovou, byly do akreditačního spisu zapracovány. Personální zabezpečení studijního programu je 

dostatečně kvalitní a v souladu se standardy Národního akreditačního úřadu. Garanti předmětů profilujícího 

základu se podílejí na jejich výuce a vykazují s ohledem na charakter a typ SP dostatečnou publikační činnost.  

Dr. Valenta, Dr. Poláková a Dr. Blahuta mají smlouvy jen do 08/2024, pracovní skupina doporučuje v této 

souvislosti doplnit komentář v příloze E. Kombinovaná formě studia je podpořena plnohodnotnými studijními 

oporami. 

Doc. Cienciala, jako garant daného SP, poděkoval za pozitivní hodnocení akreditačního spisu. Vysvětlil situaci 

s nastavením pracovních smluv u některých akademických pracovníků, přičemž pracovní smlouvy budou 

aktualizovány – prodlouženy.  
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Co se týče problematiky smluvního výzkumu, která byla zmíněna ve zprávě o hodnocení SP, tak vysvětlil 

pravděpodobné nedorozumění, jelikož Ústav informatiky měl v posledních letech dva smluvní výzkumy,  

a to v roce 2019 a v roce 2022 (v rámci projektu a v rámci doplňkové činnosti univerzity). 

Další projekty aktuálně v řešení. Ve srovnání s předchozí akreditací byla posílena publikační činnost, silnější  

je i zabezpečení odborníků z praxe ve výuce. 

 

Diskuse 

Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem předložit žádost o prodloužení 

platnosti akreditace profesního bakalářského SP Moderní informatika, specializace: Informační a komunikační 

technologie v prezenční a kombinované formě studia na Národní akreditační úřad. 

PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Nové žádosti 

 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Marketing v prezenční  

a kombinované formě studia 

 

- žádost předkládá OPF 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení žádosti  

o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Marketing v prezenční a kombinované formě studia 

ve složení doc. Hledík (zpravodaj), doc. Rykalová. 

 

PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Žádost o prodloužení platnosti akreditace akademického navazujícího magisterského SP Veřejná 

ekonomika a správa v prezenční a kombinované formě studia 

 

- žádost předkládá OPF 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení žádosti  

o prodloužení platnosti akreditace akademického navazujícího magisterského SP Veřejná ekonomika a správa 

v prezenční a kombinované formě studia ve složení Dr. Kamrádová (zpravodaj), doc. Weiss. 

 

PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Žádost o akreditaci profesního bakalářského SP Sociální management v prezenční a kombinované formě 

studia 

 

- žádost předkládá OPF 
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Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení žádosti  

o akreditaci profesního bakalářského SP Sociální management v prezenční a kombinované formě studia ve složení 

Dr. Kolaříková (zpravodaj), Dr. Janků. 

 

PRO: 13      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 13 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Různé 

 

1. Zpráva o hodnocení akademického bakalářského SP Veřejná ekonomika a správa v prezenční  

a kombinované formě studia 

  

- zprávu (hodnocení) předkládá pracovní skupina ve složení Dr. Kamrádová (zpravodaj), Mgr. Hradilová 

 

Dr. Kamrádová, jako zpravodajka pracovní skupiny, informovala o průběhu hodnocení. SP je velmi dobře 

koncipován, splňuje všechny podmínky, které byly stanoveny Národním akreditačním úřadem. Personální 

zabezpečení SP odpovídá standardům, odbornost pedagogů zajišťujících profilující a ostatní předměty je 

podložena publikační činností. Publikační činnost jednotlivých pracovníků je poměrně aktivní, také garant SP 

odpovídá požadavkům, které jsou na tento SP kladeny. Projektová činnost velmi dobrá, stejně tak i perspektiva 

SP. Za velmi pozitivní lze považovat rozvinutou spolupráci s praxí a přímé zapojení odborníků z praxe jakožto 

akademických pracovníků. Co se týče doporučení vyplývajících z výsledků hodnocení, tak pracovní skupina 

považuje za prospěšné nadále posilovat publikační a projektovou činnost tematicky odpovídající předmětové 

skladbě SP. Také doporučeno jasně vymezit vazby garanta SP a dalších vedoucích kateder v rámci zvýšení kvality 

zajištění SP. 

 

Diskuse 

Doc. Slaný vznesl dotaz k publikační činnosti garanta, Dr. Kamrádová informovala o zjištěných skutečnostech  

a poukázala na přístupnost zprávy o hodnocení SP, která je k dispozici v MS Teams. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení akademického bakalářského 

SP Veřejná ekonomika a správa v prezenční a kombinované formě studia. 

 

Z jednání odešel Ing. Kania, počet hlasujících byl tudíž upraven na 12. 

 

PRO: 12      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 12 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

2. Zpráva o hodnocení akademického navazujícího magisterského SP Veřejná ekonomika a správa 

v prezenční a kombinované formě studia 

 

- zprávu (hodnocení) předkládá pracovní skupina ve složení Dr. Kamrádová (zpravodaj), Mgr. Hradilová 

 

Dr. Kamrádová, jako zpravodajka pracovní skupiny, informovala o průběhu hodnocení. Co se týče personálního 

zabezpečení SP, tak odpovídá standardům, přičemž odbornost pedagogů zajišťujících profilující a ostatní předměty 

je podložena jejich publikační činností. Personální zabezpečení a výhled pro posílení je velmi dobrý. Publikační 

činnost pedagogů, kteří se podílejí na realizaci SP je v současnosti s ohledem na jejich zaměření uspokojivá.  

Opět doporučeno vymezit vazby garanta SP a dalších vedoucích kateder v rámci zvýšení kvality zajištění SP. 

Projektová činnost dobrá, např. realizovány projekty typu TAČR.  
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Pro podporu vědeckovýzkumných aktivit a národních či mezinárodních sítí základního a aplikovaného výzkumu 

organizuje Katedra ekonomie a veřejné správy pravidelně mezinárodní vědeckou konferenci Economics and 

Societal Challenges of the European Economy. Sborníky příspěvků jsou pravidelně zalistovány do databáze Web 

of Science. Perspektiva SP je velmi dobrá, SP je organizován a zajišťován a garantem řízen na velmi dobré úrovni.  

Za velmi pozitivní lze považovat rozvinutou spolupráci s praxí či přímé zapojení odborníků z praxe jakožto 

akademických pracovníků. Co se týče doporučení vyplývajících z výsledků hodnocení, tak pracovní skupina 

považuje za prospěšné nadále posilovat publikační a projektovou činnost tematicky odpovídající předmětové 

skladbě SP. Také doporučeno jasně vymezit vazby garanta SP a dalších vedoucích kateder v rámci zvýšení kvality 

zajištění SP. 

 

Diskuse 

Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení akademického navazujícího 

magisterského SP Veřejná ekonomika a správa v prezenční a kombinované formě studia. 

 

Z jednání odešla Ing. Foltisová, počet hlasujících byl tudíž upraven na 11. 

 

PRO: 11      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 11 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

3. Sebehodnotící zpráva profesního bakalářského SP Dentální hygiena v prezenční formě studia 

 

- zprávu předkládá FVP 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení zprávy  

o hodnocení profesního bakalářského SP Dentální hygiena v prezenční formě studia ve složení Dr. Matejko-

Peterka (zpravodaj), doc. Slaný. 

 

PRO: 11      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 11 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

4. Sebehodnotící zpráva profesního bakalářského SP Speciální pedagogika v prezenční a kombinované 

formě studia 

 

- dokument předkládá FVP 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení zprávy  

o hodnocení profesního bakalářského SP Speciální pedagogika v prezenční a kombinované formě studia ve složení 

doc. Klepek (zpravodaj), Ing. Foltisová. 

 

PRO: 11      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 11 

 

Usnesení bylo přijato. 
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5. Změny při uskutečňování profesního bakalářského SP Sociální patologie a prevence v prezenční  

a kombinované formě studia 

 

- změny předkládá FVP 

 

Dr. Kolaříková uvedla zásadní změny při uskutečňování daného SP. Jedná se o profesně zaměřený SP,  

přičemž akreditace SP byla udělena v roce 2019 na 10 let. Během uplynulého období došlo ke změnám 

v personálním zabezpečení, které byly způsobeny schválenou změnou garanta SP, odchody některých pracovníků, 

příchody nových pracovníků a snahou o rovnoměrné rozdělení předmětů mezi pracovníky. Další změnou je zrušení 

bakalářské práce a její obhajoby jako součásti SZZk. Změna sebou přináší zrušení Semináře k bakalářské práci I 

a II. Namísto těchto seminářů jsou jiným způsobem organizovány nebo nově zavedeny předměty: Preventivní 

aktivity (změna z PVA na povinný předmět), Kazuistický seminář (změna z PVA na povinný předmět), Analýza 

a strategie v sociální a pedagogické práci (nově zavedený povinný předmět), Aplikace sociálního výzkumu  

(nově zavedený předmět PVA), Komunitní rozvoj a participace (nově zavedený předmět PVA). Celkový kreditový 

počet u povinných předmětů zůstává zachován. Jedná se o regulovanou profesi, fakulta proto žádala o stanovisko 

MPSV, přičemž obdržela souhlasné stanovisko s vyjádřením, že je v kompetenci garanta a univerzity. 

 

Diskuse 

Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 

 

Usnesení 

Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje změny při uskutečňování profesního 

bakalářského SP Sociální patologie a prevence v prezenční a kombinované formě studia. 

 

PRO: 11      

PROTI: 0     

ZDRŽELO SE: 0 

PŘÍTOMNÝCH: 11 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

6. Informace o prodloužení platnosti akreditace profesního bakalářského SP Cestovní ruch a turismus 

v prezenční formě studia 

 

Doc. Weiss informovala o rozhodnutí Národního akreditačního úřadu – udělení akreditace daného SP na dobu  

10 let. 

 

7. Postup při posuzování zprávy o hodnocení SP 

 

Doc. Rykalová vznesla dotaz týkající se postupu v souvislosti s posuzováním zprávy o hodnocení SP. Povinností 

pracovní skupiny je zaslat zprávu o hodnocení SP k vyjádření, a to garantovi SP a vedoucímu součásti, kde je SP 

uskutečňován. Jak tedy postupovat v případě, kdy osoba garanta SP a vedoucího součásti je totožná?  

Reagoval prof. Stavárek, který uvedl, že v tomto případě postačuje pouze jedno stanovisko (vyjádření). 

 

8. Termín příštího zasedání RVH: Doc. Weiss sdělila, že termín dalšího zasedání RVH je stanoven na úterý 

25.06.2024, 13 hod.  

 

9. Ukončení: Doc. Weiss poděkovala členům RVH za účast a jednání ukončila. 

 

 

Materiály pro příští zasedání je nutno dodat Bc. Holčapkové nejpozději do pondělí 17. 06. 2024, 8 hod. 

 

Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 

 

Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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